
ERIÄVÄ MIELIPIDE 

Aluehallituksen kokous 20.8.2024 § 215, VasƟne oikaisuvaaƟmukseen koskien Metsätähden 
ympärivuorokauƟsen asumisyksikön toiminnan lakkauƩamista ja asiakaspaikkojen siirtoa 

Pykälässä käsitellään Siikaisten kunnan jäƩämää oikaisuvaaƟmusta Satakunnan hyvinvoinƟalueen 
aluehallituksen päätöstä 18.6.2024 Metsätähden ympärivuorokauƟsen asumisyksikön toiminnan 
lakkauƩamista ja asiakaspaikkojen siirtoa. Siikaisten kunta vaaƟ, eƩä aluehallituksen päätös 
kumotaan ja palautetaan uudelleen valmisteluun ja eƩä Metsätähden yksikön kiinteistön 
irƟsanomisessa ei edetä ennen päätöksen lainvoimaisuuƩa 

Tein kokouksessa päätösesityksestä poikkeavan esityksen, jonka mukaan esitys tulisi hylätä. 
Aluehallisuksen jäsenet Mika Aho, Irmeli Elomaa ja Aila Haikkonen kannaƫvat esitystäni. Asiasta 
äänesteƫin. Äänestyksen tuloksena esiƩelijän kanta voiƫ äänin 10 puolesta 6 vastaan, joten 
hallituksen päätökseksi tuli esiƩelijän kanta.  

Perustelut eriävälle mielipiteelle: 

Koska Ɵlanne on olennaisesƟ muuƩunut liiƩyen palveluverkkosuunnitelmaan, koskien Kokemäen kaupunkia 
ja Satakunnan hyvinvoinƟalueen tekemää sopimusta. OikaisuvaaƟmuksessaan Siikaisten kunta olisi valmis 
neuvoƩelemaan vuokran alennuksesta, mikäli sellainen olisi kunnalle esiteƩy. OikaisuvaaƟmuksen mukaan 
neuvoƩeluja on käyty vain paloasemakiinteistöstä. 

Sosiaali- ja terveydenhuollon järjestämisestä annetussa laissa (612/2021) § 4 on maininta asukkaiden 
tasavertaisesta kohtelusta ja sama maininta on hyvinvoinƟalueen palvelustrategiassa; ”Palvelumme ovat 
saatavilla yhdenvertaisesƟ, oikea-aikaisesƟ ja lähellä monin eritavoin”. Teddyssä päätöksessä ei toteudu laki 
(612/2021) § 4 ja HyvinvoinƟalueen strategian mukaisesƟ. Toisessa HyvinvoinƟalueesta annetussa laissa 
(611/2021) § 29 todetaan, eƩä hyvinvoinƟalueen asukkailla palvelujen käyƩäjillä on oikeus osallistua ja 
vaikuƩaa hyvinvoinƟalueen toimintaan. Metsätähden asukkaiden ja heidän omaistensa näkökulmasta lakia 
tulisi noudaƩaa. 

Vaikutusten arvioinnista puuƩuu kokonaan arvioinƟ siitä, miten tämä vaikuƩaa kunnan elinvoimaan. 
Lisääntyvällä autoilulla on ympäristövaikutus, kunnassa ei ole joukkoliikenneƩä. HyvinvoinƟalueen 
vaikutusten arvioinnissa on tuotu esiin vain maanƟeteellinen vaikutus välimatkan pitenemisen vuoksi.  
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